
Reactie op de ontwerpregeling betreffende het komend seizoen niet openen van de jacht op 

konijnen en hazen. 

 

Middels dit schrijven wil ik reageren op het voornemen om de jacht op konijnen (landelijk) en hazen 

(provincies Groningen, Utrecht en Limburg) niet te openen voor het jaar 2022. 

Al meer dan 200 jaar zijn onze voorouders, mijn huidige mede-combinanten en ik betrokken bij het 

wel en wee van ons jachtveld in het veenweide- en plassengebied in de provincie Utrecht.  

Voor mijzelf geldt dat ik al 55 jaar rond loop in het veld. Eerst aan de hand van (groot)vader, daarna 

als drijver en jager. De liefde en het respect voor de natuur is daarbij met de paplepel ingegoten.  

De dynamiek tussen flora en fauna mede als gevolg van kansen en bedreigingen van buiten de natuur 

hebben altijd aanleiding gegeven om daar zo goed mogelijk mee om te gaan. Daar waar mogelijk de 

natuur te ondersteunen door onderhoud aan landschapselementen, het aanplanten van bomen en 

struiken en het inzaaien van hoekjes met kruidige natuurmengsels. Het plaatsen van broedkorven 

voor eenden en andere watervogels die daar gebruik van maken. 

Er is dagelijks toezicht in ons jachtveld. Er wordt, waar nodig, schade bestreden ter voorkoming van 

economische schade aan te landbouw in de vorm van populatiebeheer van kraaien en kauwen die 

(veel) schade kunnen doen in fruitopstanden en op boerenerven gras- en maïskuilen het plastic lek 

pikken wat rottend kuilvoer tot gevolg heeft. 

Ganzen geven steeds meer overlast en schade aan landbouwgewassen. Niet alleen door de 

consumptie van grassen, granen, aardappelen en vele andere gewassen maar ook door het 

verdichten van de bodem en het achterlaten van vele uitwerpselen die stikstof en fosfaat bevatten. 

Die komen niet alleen op het land maar ook in de vele sloten terecht met als gevolg eutrofiëring van 

het water. Door veel in het veld te zijn en ganzen te be- en verjagen wordt geprobeerd de overlast en 

schade te beperken. Daar gaat veel tijd in zitten. 

De wijze van beheer en oogsten in ons jachtveld heeft er voor gezorgd dat er een gezonde wildstand 

is, ook van het haas.  

De veronderstelde achteruitgang van de hazenpopulatie in drie provincies wordt aangegrepen om 

voor 2022 de jacht op hazen niet te openen. 

Dat de hazenpopulatie door de jaren heen variatie laat zien spreekt voor zich. Alleen het weer kan al 

van grote invloed zijn. Er is echter geen sprake van een achteruitgang van de hazen populatie als 

gevolg van de jacht. Predatie (door oa vos, kraai, verwilderde katten en steenmarters) en intensief 

landbouwkundig gebruik hebben grote invloed op de stand van allerlei weidevogels en kleine 

zoogdieren waaronder het haas en konijn.  

De veronderstelde tellingen waarop de voorgenomen regeling is gebaseerd zijn niet of veel te weinig 

specifiek op het voorkomen van het haas geweest. De tellingen hebben plaatsgevonden op 

momenten dat er veel dekking is en hazen verminderd actief zijn. Over het algemeen schuilen, slapen 

en rusten hazen overdag en laat dat nou net het moment zijn dat vogeltellingen plaatsvinden omdat 

die dan het meest actief zijn. Logisch dat er veel minder waarnemingen van het haas zijn dan de 

werkelijke stand in het veld is. Hazen worden actief in de schemering tot de volgende ochtend. 

Ook in ons jachtveld blijkt dat bij waarnemingen in de nacht met een warmtebeeldkijker het aantal 

aanwezige hazen 3 tot 4 keer hoger is dan wanneer je overdag met een verrekijker waarnemingen 



doet voor het haas. Hazen blijven vaak liggen als je bij ze in de buurt komt, zelfs als dat nog maar op 

een meter afstand is en ze het idee hebben dat ze niet worden gezien. Dat laatste is vaak ook niet 

geval. Zeker in hoog gras en in bossen is het goed schuilen voor het haas. 

Naast het feit dat het populatie technisch absoluut absurd is om op basis van, min of meer, 

“bijvangsten” bij vogeltellingen de jacht op het haas te sluiten is er door al meer dan 200 jaar 

verantwoord beheer in ons jachtveld een gezonde hazenstand aanwezig. 

Het niet openen van de jacht op het haas en konijn zal niet bijdragen aan het laten toenemen van de 

populatie. Het zal waarschijnlijk zelfs averechts werken omdat de jachthouders minder in het veld 

zullen zijn en daardoor minder toezicht zullen houden, problemen signaleren als (drugs)afvaldumping  

en verminderde bestrijding van predatoren zoals vossen en kraaien. Minder tijd besteden aan het 

jachtveld houdt achteruitgang van het biotoop in en dat willen we nu juist voorkomen.  

Het niet openen van de jacht zou een disproportionele en ineffectieve maatregel zijn die niet zal 

leiden tot een toename van de stand van haas en konijn.  

Ik verzoek u dan ook tot heroverweging van de ontwerpregeling en deze terzijde te schuiven cq niet 

aan te nemen. 

 


